
© Copyright 2013 Dagblad De Limburger / Limburgs Dagblad. 
Het auteursrecht, ook ten aanzien van artikel 15 AW, wordt uitdrukkelijk voorbehouden. Vrijdag, 01 november 2013.

Filterfunctie van bomen valt weg

door John Hart

B

In de provinciale plannen
voor de Buitenring moeten
1000 bomen of meer wor-
den gekapt. Ten koste van
de gezondheid, zegt natuur-
geneeskundige John Hart.

B innenkort begint de pro-
vincie met bomenkap op
het tracé in Amstenrade,
Hoensbroek en Bruns-

sum. Met grote gevolgen voor het
bestaande, mooie landschap, maar
ook voor het milieu, de leef- en
woonomgeving en de volksgezond-
heid. Bomen functioneren als fil-
ters en kunnen de lucht onder nor-
male omstandigheden redelijk zui-
veren. Door de geplande radicale
bomenkap valt deze filterfunctie in
genoemde gemeenten plotseling
weg. Het is een zeer radicale in-
greep, niet alleen met gevolgen
voor flora en fauna, maar eveneens
voor de menselijke gezondheid. De
boompjes die als compensatie wor-
den geplant, zullen in vele jaren

niet de filterfunctie kunnen overne-
men. Zuivere lucht is een basisbe-
ginsel voor goede gezondheid en
welzijn van mensen, dieren en
planten.
De verantwoordelijke gedeputeer-
de Erik Koppe vindt dat in de kwes-
tie volksgezondheid te zwaar voor
het voetlicht wordt gebracht. Is dit
wel zo? Het is een denkfout van de
eerste orde, als men geen rekening
wenst te houden met grote invloe-
den van projecten als de aanleg en
het gebruik van de Buitenring op
de gezondheid van de bewoners. Ik
verwijs naar recente meetresulta-
ten in Rotterdam-Overschie rond
de gevolgen van het verkeer op de
gezondheid, zelfs op de levensduur

van de omwonenden. Daarbij is
niet eens rekening gehouden met
de invloeden van verkeerslawaai.

Het is niet aanvaardbaar dat Erik
Koppe de samenhang tussen ge-
zondheid en welzijn enerzijds en
de invloeden van het verkeer daar-
op anderzijds niet serieus neemt.
De gedeputeerde denkt dat de Bui-
tenring een goede oplossing zou
kunnen zijn voor de verkeersstro-
men in Parkstad en dat het een sti-
mulans is voor toerisme en werkge-
legenheid. Echter, de provinciale
aannames zijn veel te rooskleurig
en niet gebaseerd op de huidige en
toekomstige ontwikkeling. Zegt re-
cent ook prof. dr. Van Wee (TU
Delft), daarbij verwijzend naar zijn
uitstekende en gedegen weten-
schappelijke analyse over de econo-
mische en infrastructurele aspec-
ten van die Buitenring.
Tegen de achtergrond dat de econo-
mische crisis nog zeker tien jaar zal
duren, zoals vele economische des-
kundigen hebben berekend, en dat
de bevolkingskrimp in Parkstad on-
omkeerbaar is te noemen, kan men
niet anders concluderen dat het
aanleggen van de Buitenring geen

meerwaarde heeft voor de regio.
En dan spreek ik nog niet over de
gigantische kosten van aanleg en
onderhoud.

Staatsraad Van Buuren heeft de
provincie ernstig gewaarschuwd;
hij spreekt zelfs over een gigantisch
risico door nu al te beginnen met
de aanleg van delen van de Buiten-
ring. De bodemprocedure loopt
nog, de definitieve beslissing wordt
eind 2014 verwacht. Deskundigen
hebben de verwachting dat er een
zeer grote kans bestaat dat het be-
sluit van genoemde bodemprocedu-
re zal worden vernietigd. Dan mo-
gen de inmiddels aangelegde delen
niet in gebruik worden genomen;
een grote kapitaalvernietiging.

Uit niets is gebleken dat de inwo-
ners van Parkstad in meerderheid
voor de aanleg van de Buitenring
zouden zijn. Als Erik Koppe in ra-
dioprogramma Argos beweert dat
vrijwel alle bewoners voor aanleg
zijn, denk ik dat mensen graag wil-
len weten hoe hij aan deze wijs-
heid is gekomen.

John Hart is natuurgeneeskundige en
woont in Hoensbroek.
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